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En myte aflives:

»Firmaidrætten og os andre...«
Således lyder overskriften i en artikel i »dansk idræt« - DDSG & I’s medlems
blad.

Sådan en overskrift kan tolkes på mange måder. Hvis man kun læser over
skriften kunne man forledes til at tro, at nu var enhver tanke om de køben
havnske firmaidrætsorganisationers genindtræden i Dansk Firmaidrætsfor
bund en saga blot. Det er den måske også, hvis man læser videre i teksten, men 
det er altså forholdet mellem firmaidrætten i København og de andre organisa
tioner inden for DDSG & I’s, der i overskriften er tale om.

Strandhugst/charmeoffensiv fra Dansk Firmaidrætsforbund bliver også om
talt.
Ja, men der er vel ikke noget mærkeligt i, at Dansk Firmaidrætsforbund 
ønsker at følge sin formålsparagraf, hvori der står: »Forbundets formål er 
gennem arbejdspladsen og familien at stimulere interessen for samvær, idræt 
og motion«. Og der er vel heller ingen der vil påstå, at det der foregår inden for 
den københavnske firmasport er anderledes end den firmasport, der foregår 
udenfor. Både indenfor og udenfor København har man den meget stærke 
tilknytning til arbejdspladsen, som adskiller os fra de andre organisationer. 
Ved gennemlæsning af artiklen findes der da også kun et argument man er 
nødt til at acceptere for ikke at være medlem af vort forbund, nemlig den 
økonomiske side af sagen. Vi vil ikke være i stand til at give tilskud til 
»københavnerne« i samme udstrækning, som DDSG & I gør.
Alle andre argumenter er for os uforståelige, da de krav man i artiklen stiller til 
enhver tid vil kunne opfyldes inden for vore rammer. Det er da rigtigt, at vi 
prioriterer familien højt, da vi mener at det er her, der vil ske den største 
udvikling i et kommende fritidssamfund, men at vi af den grund ikke taber de 
traditionelle aktiviteter af syne, er vor afholdelse af kreds- og landsstævner et 
tydeligt bevis for. Dette sker i 8 forskellige idrætsgrene, og på næste repræsen
tantskabsmøde er der forslag om oprettelse af en 9., nemlig dart.
Blandt disciplinerne vil vi her nævne kegler, bowling og billard og nu måske 
dart. Discipliner som vi ved dyrkes af københavnske firmaidrætsklubber og 
som os bekendt ikke dyrkes på landsplan under DDSG & I.
Efterlysningen af konkurrencemomentet forstår vi derfor ikke. Det er vor 
opfattelse af DDSG & I, at det er en breddeidrætsorganisation uden egentlig 
elite akkurat som hos os, men det er indlysende, at det ligger implicit i de 
traditionelle idrætsdiscipliners ånd, at når man deltager, går man på banen for 
at vinde.
Den 25. maj i år blev der stiftet en lokal sammenslutning i København under 
DFIF, og det er uden tvivl rigtigt, at denne sammenslutning vil få svært ved at 
finde indendørsfaciliteter, men på forbundsplan fandt vi det rigtigt at støtte 
tanken, da vi får flere henvendelser fra firmaidrætsfolk i København, der ikke 
kan forstå, at de ikke kan deltage i vore arrangementer, f.eks. Eurofestivaler- 
ne, og når vi så skal forklare, at det naturligvis er fordi, de ikke er medlemmer 
af forbundet, er de lige så uforstående, for de dyrker da firmaidræt til daglig.

Heldigvis er der organisationsfrihed i Danmark, og vi hverken kan eller vil 
presse de københavnske firmaidrætsorganisationer ind i vort forbund, men at 
vi mener at det må være naturligt, at alle der dyrker firmaidræt er medlemmer 
af den samme organisation, skal gøres klart, så vi håber da stadig, at det en 
gang ad åre til blive sådan. Københavnerne har da også tidligere være medlem
mer af DFIF, ja de var endda i høj grad primus motor i stiftelsen af Dansk 
Firmaidrætsforbund for godt fyrre år siden. Tage Carlsen
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Lederpleje - et fælles ansvar
A f  k o n su le n t Jan  G ru m stru p  A n d e rse n

Et af de områder, som 
DANSK FIRMA
IDRÆTSFORBUND skal 
vise stor opmærksomhed, 
hvis vi stadig skal kunne 
videreudvikle os er, hvor
ledes vi plejer vores ledere. 
Her menes vel at mærke 
»ledere på alle plan i for
bundet«.

Vilkår for lederne
De enkelte områders lokal
historie har stor indflydel
se på, hvordan man arbej
der i en sammenslutning. 
Endvidere har det lokalpo
litiske liv en væsentlig fin
ger med i spillet, ikke ale
ne omkring økonomiske 
støtteordninger, men også 
på holdninger og indstil
ling til det frivillige leder
arbejde. Under behørig 
hensyntagen hertil, kan 
der således ikke opstilles 
endegyldige modeller for 
den eller de rigtige samar
bejdsmetoder, men angi
ves nogle retningslinier.

Påvirkninger
Det arbejde, som lederne 
udfører, er konstant udsat 
for påvirkninger som: Spe
cialisering - Mobilitet - 
Idrætsforskelle - Kommer
cialisme - m.m. Dette kon
stante pres af »tidens ånd« 
kræver, at vi med mellem
rum vurderer vores samar
bejdsmetoder generelt. 
Tidligere tiders enevældige 
formænd bør således kun 
kunne findes i gamle refe
rater og protokoller.

Idékvæling
Et velfungerende samar
bejde i bestyrelsen og mel
lem bestyrelse og udvalg, 
er en af de væsentligste 
forudsætninger for et godt 
klima. En sikker vej til et 
dårligt klima, er idékvæ
ling. Ved at bremse forslag 
og ideer med hurtige svar 
som: »Det har vi prøvet 
før« eller »Hvorfor lave 
om, det går jo fint«, øde
lægger man den enkelte le

ders lyst og vilje til at in
volvere sig.

Værdsættelse
Det er vigtigt, at lederne 
giver hinanden mulighed 
for at drøfte dagligdags 
problemstillinger under 
hensyntagen til den enkel
tes erfaringsgrundlag. 
Ødelæg ikke en ny leder 
med udtalelser som: »Ja, 
ja. Du er ny i arbejdet, så 
du er undskyldt« eller 
»Hov - tag nu og stik fin
geren i jorden et halvt års 
tid«.
Det bliver mere og mere en 
nødvendighed at bruge 
dialogen som arbejds
form. Dette kræver for sin 
del, at vi udviser tolerance 
overfor forskelligheder i 
synspunkter, og ikke op
fatter dette som sabotage 
eller manglende samar
bejdsvilje.

Aktiv lytning
Er du en god »lytter«? 
Dette spørgsmål må alle 
ledere stille sig selv. Prøv 
at besvare nedenstående 
spørgsmål:
1. Lader du taleren afslut

te, hvad han/hun 
ønsker at sige?

2. Prøver du at finde ud 
af, hvad der menes?

3. Prøver du at forstå 
baggrunden for, hvad 
der siges?

4. Lytter du lige godt, 
hvad enten det er en 
mand eller dame, der 
taler?

5. Venter du med at vur
dere, hvad der er sagt, 
indtil taleren er færdig?

Hvis du kan svare ja til 
disse spørgsmål, kan du 
betegnes som en god lyt
ter. Den gode lytter prøver 
at forstå og dernæst at 
vurdere.

Samarbejdsprocedure
En bestyrelse eller et ud
valg benytter i praksis en 
mere eller mindre fast pro

cedure omkring sin møde
virksomhed. Denne er ofte 
betinget af vaner og tradi
tioner. Her er der en mu
lighed for at forøge den 
enkeltes medbestemmelse 
og medansvar ved at æn
dre i procedureformen. 
Som udgangspunkt for en 
sagsbehandling, kan den 
enkelte leder benytte føl
gende:
KAN VI? Økonomi 

Faciliteter 
Lederkræfter 

VIL VI? Holdninger 
Synspunkter 

BØR VI? Hensyn til 
andre
Medlemmer
nes ønsker

Arbejdsproces
En bestyrelse eller et ud
valg bør give sig tid til at 
vurdere, om den anvendte 
form tilgodeser alles mu
lighed for at øve indflydel
se. Nedenstående arbejds
proces giver denne mulig
hed:
1. Forslaget stilles:

Der lyttes og vurderes.
2. Meningsrunde:

Korte tilkendegivelser.
3. Afklaring:

Spørgsmål og svar.
4. Beslutning:

Ja/nej/ved ikke.
5. Udførelse:

Hvem gør hvad? 
Hvornår? - Hvordan?

Lederpleje
Lederpleje er naturligvis 
andet og mere end arbejd
sprocesser. På formand
smødet, hvor emnet var til 
debat, blev der således fo
kuseret kraftigt på kursus
virksomheden i DFIF. På 
spørgsmålet om, hvordan 
vi fastholder vores ledere, 
blev det pålagt konsulent
gruppen at udarbejde et 
idékatalog ud fra følgende 
stikord:

1. Uddannelse.
2. Ledelsesformer.

3. Suppleanter med i ar
bejdet.

4. Samvær.
5. Kontakt.
6. Dyrk stærke sider.
7. Handlefrihed.
Dette idékatalog bearbej
des p.t. af konsulentgrup
pen med henblik på udsen
delse senere på året.

Lokalkurser i 
foreningsledelse
I DANSK FIRMA 
IDRÆT nr. 5, maj 1987, 
har Slagelse Firma Sport 
givet et eksempel på, hvor
dan emnet »Lederpleje« 
kan behandles. Også 
Nord- og Midtjylland af
holder lokalkurser i fore
ningsledelse, hvor man fo
kuserer på den enkelte 
sammenslutning. Disse 
kurser er iøvrigt tilskuds
berettigede. Lad mig der
for opfordre til, at man 
ude i kredse og sammen
slutninger giver sig tid til 
at drøfte dette emne med 
hinanden. En god ledelse 
forsøger altid at være på 
forkant med udviklingen. 
Vi skal ikke stille spørgs
mål om, hvad DFIF vil i 
fremtiden. - Vi er DFIF og 
har derfor et fælles ansvar 
uanset på hvilket lederplan 
vi befinder os.

Jubilæum
Den 10. august kunne 
Bov Firma Sport fejre 
sit 10 års jubilæum.

G l a s p o r c e l æ n - k e r a m i k
m. forenings- ell. firmalogo. 
Velegnet som reklamegaver. 
Rekv.vort farvekatalog.

fStsjSjjl Jørgensen Engros Vs 
Rem merhus ■ 6920Videbæk 
Tit 07175599• Priv. 0716 6314
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Fagenes Fest i Aabenraa
A f  k o n su le n t T orben  L aursen

Tidligere var Fagenes Fest 
en almindelig foreteelse i 
mange byer.
I Aabenraa genopstod 
Fagenes Fest i 1985 i for
bindelse med byens 650 års 
jubilæum som købstad, 
hvor Aabenraa Firma 
Idræt bad nogle af de 
tidligere firmaidrætsledere 
gå ind i en arbejdsgruppe 
for at få Fagenes Fest star
tet igen. Arrangementet i 
1985 var så stor en succes, 
at man besluttede at genta
ge det i 1987.
AOF og Fællesorganisati
onen syntes også, at det 
var et godt arrangement, 
og de tre organisationer 
blev enige om at indgå et 
samarbejde med henblik 
på Fagenes Fest 87, og de 
»gamle« firmaidrætslede
re fra Aabenraa Firma 
Idræt indvilligede i at ind
gå i arbejdet igen.
Fagenes Fest startede med 
et optog gennem byen, 
hvori der bl.a. deltog tre 
orkestre - Aabenraa Skole
orkester, Aabenraa Brand
værnsorkester og Sønder
jyllands Højspændings
værks orkester.
Dansk Metal deltog med 
en vogn, hvor der var ble
vet indrettet en gammel 
smedie og undervejs gen

nem byen blev det gamle 
håndværk udøvet. AOF’s 
sprogskole deltog med ca. 
15 tamilske flygtninge. 
Derudover deltog både fir
maer og fagforeninger i 
Fagenes Fest, så det var et 
optog på mere end en 1/2 
kilometers længde som gik 
gennem byens gader til 
Aabenraa stadion, hvor de 
forskellige konkurrencer 
blev afviklet.
På Aabenraa stadion åb
nede Aabenraas borgmes
ter J. Terp Nielsen Fage
nes Fest, hvorefter kon
kurrencerne startede. Fæl
les for alle konkurrencerne 
var, at det er utraditionelle 
discipliner. Der blev dystet 
i tovtrækning, stylteløb, 
cykelløb på »Long John« 
budcykler, trillebørløb 
med forhindringer og 
vandballoner, sækkeløb, 
pudekamp over et vand
bassin og stafetforhin
dringsløb hvor flere af de 
nævnte dicipliner indgik. 
Til pudekampen havde CF 
i Aabenraa lånt Fagenes 
Fest et 10 m3 vandbassin, 
og selve pudekampen 
fandt sted på sammensvej
sede olietønder over bassi
net. Det var den lille fidus 
med i spillet, at tønderne 
roterede når første mand

S, \ftk tfdjfJK iP* I vkJ lig ̂1*1 FWl'Uf

faldt i vandet, så stort set 
ingen af deltagerne klarede 
sig uden en tur i vandet. 
Der deltog godt og vel 300 
personer i arrangementet 
og på stadion overværede 
ca. 500 festlighederne. Så
vel deltagelse som entre på 
stadion var gratis.
Det var et godt arrange
ment og jeg er vidende

om, at der er flere sam
menslutninger rundt om
kring som arbejder med 
Fagenes Fest, og ihvert 
fald som det blev arrange
ret i Aabenraa er der her 
fine muligheder for at leve 
op til to af nøglebegreber
ne i DFIF’s formålspara
graf - motion og samvær.
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Kursusforsøg
Kursusudvalget afvikler 
for tiden kursusforsøg i 
Nordjylland. Det drejer 
sig om en-dagskurser i for
eningsarbejde, og det er 
Jan Grumstrup Andersen, 
DFIF, der er instruktør på 
disse vellykkede kurser. 
Emnerne, der bearbejdes 
på disse kurser, er mange
artede og omhandler bl.a. 
samarbejde i bestyrelse og 
udvalg, information, kom
munikation, markedsfø
ring og foreningsjuridiske 
regler. Kurserne er en fan
tastisk succes, og fra det 
sidst afholdte, som fandt 
sted i Frederikshavn lør
dag den 25. april, beretter 
Kjeld Mølgård.
En ny form for kursus for 
DFIFs medlemmer har set 
dagens lys. Et seminar på 
bare een dag. Men sikken 
dag.
Frederikshavns Firma 
Klubber ville gerne afhol
de et kursus for nye ledere. 
Det er fint, sagde DFIFs 
kursuskonsulent, som et

Kjeld Mølgård, Frederiks
havn.

forsøg vil DFIF gerne af
holde et kursus i Frede
rikshavn for ledere på bare 
en dag. Det er meningen, 
at det skal afholdes i flere 
byer, men Frederikshavn 
bliver første stop.
Kurset blev annonceret 
som værende ikke bare for

nye ledere, men for os alle, 
og det blev det.
Vi havde fire ledere med, 
som har været i bestyrelse 
eller udvalg i mere end 10 
år, men også nogle helt 
nye ledere, som kun har 
deltaget i et halvt år. Alle 
deltagerne gav udtryk for, 
at det havde været en ud
bytterig dag. Hvad der 
kom ud af kurset sådan 
helt konkret er ikke til at 
sige fyldestgørende, men 
vi fik fra de nye medlem
mer ønsker om et opføl- 
gende kursus.
Selve kursets indhold hav
de vi selv været med til at 
bestemme, men at vi kun
ne nå at komme ind på så 
mange områder uden at 
kurset blev forjaget, det 
havde vi ikke regnet med. 
Vi lærte om en bestyrelses 
daglige arbejde, klubbens 
love i forbindelse med al
mindelig dansk lov, lidt 
om markedsføring og ude 
fra kommende påvirknin
ger af klubbens miljø.
Selv et lille rollespil nåede 
vi, og alle gik virkelig op i 
deres roller. Vi gamle lede
re lærte en del af de nye,

hvordan deres syn er på 
klubarbejde og på løsnin
ger af opgaver, og de lærte 
også en del af os ældre le
dere, hvordan vi fortolker 
lovene, og hvorfor netop 
på den måde. Det hele 
bygget ind i rammer af vo
res instruktør.
En af de nyere ledere ud
trykte sig således efter kur
set. Det er helt rart, at mø
des en dag og have tid til 
at slappe af, at mødes og 
tale sammen om fælles 
problemer uden at skulle 
kæmpe for sin afdeling 
om flere haltimer, lavere 
kontingent og lignende. 
Kurset blev holdt på den 
eneste sommerdag vi til 
dato har haft i Frederiks
havn, den gik vi glip af, 
men så havde vi til gen
gæld en dejlig dag inden
dørs, en dag som vil hjæl
pe os alle i vores arbejde 
for vore medlemmer.

Kjeld Mølgård.

Næste kursus finder sted: 
Hobro den 15. august 
1987, Sæby den 22. august 
1987.

(red.)

R espons p å  e fte r ly sn in g  o m  loka lrad ioer

Bringer ikke 
firmasport
Knud Foged fra Fredericia 
oplyser, at Firmaidrætten i 
Fredericia altid har haft et 
godt forhold til lokalra
dioen. Man havde i en del 
år den aftale med KANAL 
SYD, at radioen bragte 
alle de resultater, som fir
maidrætten ønskede, blot 
skulle materialet være i en 
færdig udgave, og det 
skulle være klar inden kl. 
6 om morgenen, fordi ra
dioen skulle i luften kl. 
6.30. Dette arrangement 
har fungeret tilfredsstillen
de i en lang periode, og 
den lokale befolkning blev 
jævnligt orienteret om fir
maidrættens arrangemen
ter og resultater.

MEN
så kom KANAL 94 - en 
lokal radio for Vejle amt, 
og firmaidrætten var af 
den overbevisning, at der 
kunne laves samme aftale 
med denne radio, som der 
var lavet med Kanal Syd. 
Men det var ikke tilfældet, 
for ved første henvendelse 
lød svaret fra Kana 94:
»Vi bringer ikke firma
sport her i radioen«.

Så nu var det slut med at 
orientere den lokale be
folkning om de arrange
menter, der finder sted i 
deres by. Og det kalder 
man en lokal radio.

Jane Have Andersen.

Efterlysning
B ø r  d er  ik k e  
f in d e s  en  
D F IF -sa n g ? ...

Hvem kan skrive en DFIF-sang?
En sang - der kan synges ved DFIF-arrangemen- 

ter, møder, kurser etc.
En sang - på et eller to vers.
En sang - der bygges op over DFIF’s formåls

paragraf.
»Forbundets formål er gennem arbejds
pladsen og familien at stimulere interes
sen for samvær, idræt og motion«.

Er der nogen, som har lyst til at bruge kræfter og 
kreativitet på en sådan sang, kan forslag sendes til 
forbundskontoret att. Jane Have Andersen.
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Foto: Lise Møller (DF1F) 

rangement«.
Det blev vedtaget, at den 
næste europæiske konfe
rence skulle ligge i Køben
havn i 1988, og der blev 
udarbejdet foreløbigt pro
gram.
Vi stod egentlig også for 
tur til at være vært for det 
nordiske møde, men det 
påtog Finland sig at arran
gere.
Som et sidste punkt fra det 
nordiske møde, vil jeg tage 
punktet venskabsbyer 
frem. Vi havde på mødet 
en længere diskussion om 
det kunne være et emne at 
tage op på forbundsplan, 
men konklusionen blev, at 
det ville medføre for store 
administrative besværlig
heder, men da vi alle i og 
for sig syntes, at det var en 
god idé, blev vi enige om, 
at opfordre de, der har tid 
og kræfter til det igennem 
deres kommune eller den 
lokale afdeling af forenin
gen Norden, at undersøge 
mulighederne for at eta
blere venskabsbyer, hvor 
det ikke allerede er gjort, 
og denne opfordring skulle 
hermed være fulgt.

Svend Møller.

Nordisk møde 1987

Ny redaktør
DFIF har ansat Palle Dahl,- 
45 år, som ny redaktør/- 
informationsmedarbejder. 
Palle er uddannet journa
list, og har siden 1981 væ
ret ansat som redaktions
sekretær ved Danmarks 
Radio på Bornholm. Op
rindeligt kommer han fra 
Fyn, hvor han i 1975 blev 
uddannet fra Fyns Amts 
Avis.
Palle har prøvet kræfter 
på forskellige aviser, og 
har også undervist i jour
nalistik og bladvirksom
hed på Odense Ungdoms
skole. I fritiden er han ak

tiv tennis- og sejlsports
udøver, og førstnævnte 
har da også resulteret i en 
instruktør- og lederuddan
nelse indenfor Dansk Ten
nis Forbund. Som medlem 
af DTFs informations- og 
presseudvalg har han også 
været med til at udgive 
bladet »Tennis«.
Som ansat i Dansk Firma
idrætsforbund skal Palle 
tage sig af forbundets PR- 
og reklameaktiviteter samt 
forestå al bladvirksomhed. 
Indlæg til FIRMAIDRÆT 
bedes fremover sendt til 
forbundskontoret, hvor

Palle Dahl.

Palle får kontor og iøvrigt 
kan træffes i kontortiden.
Vi ønsker Palle velkom
men.

- jha.

Det nordiske møde i år 
blev afholdt på det sven
ske Rikskorpens kursus
center Fagerudd i Enkö
ping i nærheden af Stock
holm i juni måned. 
Fagerudd er et tidligere 
rekreationshjem, som 
Korpen erhvervede for to 
år siden. Man er nu blevet 
færdig med en om- og til
bygning, og det opfylder 
nu de krav, der må være til 
et moderne kursuscenter. 
Det er beliggende i en 
utrolig smuk natur ved 
søen Målaren.
Konferencen havde delta
gere fra de nordiske lande 
minus Island.
Det første punkt på konfe
rencen var en gensidig in
formation landene imel
lem om større og mindre 
problemer i de forskellige 
lande.
Generelt må det siges, at 
det var de økonomiske 
problemer, der var i høj
sædet. Af organisations
mæssige problemer, synes 
jeg at det bør nævnes, at 
Korpen i Sverige nu vil 
forsøge at oprette et selv
stændigt forbund efter 
dansk model. I øjeblikket 
er Korpen et specialfor
bund under det svenske id
rætsforbund. I Finland, 
der er helt specielt i orani-

Ved afrejsen fra nordisk møde.

satorisk henseende, da 
man her har fire forskelli
ge forbund til at tage sig af 
firmaidræt, vil man nu 
forsøge at forene firma
idrættens tanker i et for
bund.
Europafestivalen i Wien 
samt den kommende festi
val i Jugoslavien i 1989 var 
naturligvis også oppe at 
vende. Man gav på konfe
rencen udryk for, at man

havde tillid til, at festiva
len i Wien var på skinner, 
mens man i samme ånde
drag gav udtryk for en vis 
skepsis m.h.t. afviklingen i 
Jugoslavien. Der er ingen 
tvivl om, at den ihvertfald 
vil blive afviklet under helt 
andre forhold, end man 
ved de sidste festivaler har 
været vant til.
Finland opfordrede til et 
fælles nordisk »going-ar-
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M o t i o n s - D

Danmark-Stafetten fastholder sine deltagere
Med højsommeren på hæld 
- for der har da været nogle 
solskinsdage - er årets store 
motions-stafetløb, Dan
mark-Stafetten, også ved at 
nå sin afslutning.
Fem af ialt seks afdelinger 
er afviklet og kun Esbjerg 
mangler (23. august). End
nu engang kan vi glæde os 
over at der har været frem
gang, især i de senest tilkob
lede løbsbyer, men ligeså

stor en fornøjelse er det at 
konstatere, at folk kommer 
igen og igen. Netop det sid
ste er ikke mindst interes
sant, idet der heri ligger et 
bevis for at Danmark-Sta
fetten er berettiget på det 
danske motionsmarked.

Vi skal ikke her gå i detaljer 
med de enkelte afviklinger, 
bortset lige fra at nævne, at 
de fleste byer havde solskin

på løbsdagen, til forskel for 
Viborg, hvor det også gik 
strålende, men det i form af 
det mest ustyrlige regnvejr. 
Men så fik de også prøvet 
det.

I løbet af efteråret/vinteren 
vil vi vende tilbage med om
tale af den udvidelse Dan
mark-Stafetten undergår i 
1988, da Dansk Firmaid
rætsforbund her lancerer

GRAND PRIX LØBET. 
Det sker i Odense i forbin
delse med byens 1000 års ju
bilæum. Med FKS som lo
kalarrangør lægges der op 
til et weekend-arrangement 
den 9.-10- og 11. september.

Med billeder fra i år er der 
kun tilbage at ønske alle en 
fortsat god løbesæson.

Finn Hagedorn.

Viborg

1



Ta’ med DFIF på Aktiv Sneferie i Norge
Til Fagerhøy Fjellstue i uge 7 fra  København eller i uge 8 fra  Frederikshavn

Der er skiinstruktion for både 
voksne og børn, øvede som be
gyndere.

Foto: -jr. (DFIF).

Dansk Firmaidrætsfor
bunds aktivitetsudvalg ar
rangerer for 6. gang Aktiv 
Sneferie i Norge i perioder
ne den 12.-21. februar 1988 
(uge 7) fra København og 
den 19.-28. februar 1988 
(uge 8) fra Frederikshavn. 
For begge uger har
aktivitetsudvalget valgt Fa
gerhøy Fjellstue som ferie
mål.

Højfjeldsterræn
Fagerhøy Fjellstue er belig
gende ved Mykingstølen, et 
stort og åbent høj
fjeldsterræn, der med sin 
beliggenhed ca. 1000 meter 
over havet og med sine gode 
afmærkede løjper til såvel 
begyndere som øvede lang
rendløbere vil kunne til
fredsstille alle.
Kun små 2 km fra Fagerhøy 
er der en slalombakke med 
skilift, en slalombakke, der 
dog ikke har den store svær
hedsgrad for dem som er 
øvede slalomløbere.

Fagerhøy Fjellstue
Fagerhøy Fjellstue kan byde 
på hyggelig atmosfære, alle 
værelser er med bad og toi
let (2-4 pers. værelser), store 
gode opholdsrum. Og som 
aktivitetsudvalgets to re

præsentanter Ivan Bjærge 
og Hugo Hørlyck kunne be
rette efter en weekends be
sigtigelse, god mad og et 
værtspar, der lever med i 
hvad der foregår på stedet. 
Hugo Hørlyck var en af 86 
deltagere, der i 1986 tilbrag
te en god Aktiv Sneferie på 
Fagerhøy Fjellstue.

Prisen
Prisen i 1988 vil blive en 
anelse dyrere end i 1987, 
hvilket skyldes den naturlige 
prisstigning og at vi i 1988 
vil reducere deltagergrup
pen til ca. 50 personer pr. 
uge, for derved at skabe 
mulighed for et endnu bedre 
sammenhold deltagerne 
imellem.
Prisen er incl. transport fra 
henholdsvis København 
(uge 7) og Frederikshavn 
(uge 8) til Fagerhøy og re
tur. Helpension, hvilket vil 
sige morgenmad, smør selv 
frokostpakke ved morgen
bordet, hvor også termos 
fyldes med kaffe eller te, 
samt et varmt måltid mad 
om aftenen. Og naturligvis 
skiinstruktion primært for 
nybegyndere samt mindre 
øvede langrendløbere, både 
børn og voksne.

Fagherhøy Fjellstue omgivet af skøn natur.

Turleder
Hugo Hørlyck, afholdt tur
leder, vil også i 1988 være 
leder af Aktiv Sneferie.

Samvær
Aktiv Sneferie er kendt for 
social samvær og under
holdning for hele familien, 
både med og uden de lange 
»brædder« under fødderne.

Bestil plads nu
Som sagt er der 50 pladser i 
uge 7 fra København og 50 
pladser i uge 8 fra Frede
rikshavn, så vil duil med på 
Aktiv Sneferie i Norge og 
opleve den smukke natur på 
langrendski, så bestil plads 
nu.
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Fakta om Aktiv Sneferie 1988

★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★  
*  *

* 
* 
*

Uge 7 fra København

★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★

$ Uge 8 fra Frederikshavn
*
*  Udrejse fredag den 12. 
J  februar 1988 kl. 21.00 
+ fra København med
*  bus over Sverige.
2 Ankomst Fagerhøy
*  Fjellstue den 13. febru-
*  ar 1988 ca. kl. 11.00.
2  Hjemrejse fra Fagerhøy 

Fjellstue den 20. febru- 
» ar 1988 kl. 16.00 med
*  bus over Sverige til Kø- 
( benhavn.

jf Ankomst København
*  den 21. februar 1988 
2 ca. kl. 7.00.
*
*  Pris:
2 Voksne .. kr. 2.298,00
*  Børn
*  (4-15 år), kr. 1.623,00 
2  Børn under 4 år rejser

gratis, medmindre de 
jf optager en ekstra plads. 
2  Obligatorisk rejsefor- 
' sikring udgør kr. 15,00 

jf pr. person.
*

Tilmelding:
Tilmelding skal ske på

*  et specielt tilmeldings
skema, der kan rekvire-

*  res ved Dansk Firmaid-
*
*

rætsforbunds kontor i * 
Svendborg, telf. ;
09 22 55 92 hverdage + 
mellem kl. 8.00-16.00. +

*
Depositum:
Ved returnering af til- *  
meldingsblanketten 
skal der vedlægges et 2 
depositum på kr. * 
300,00 pr. person.

Skileje: J
Langrendmateriel 
for hele perioden 
koster .... Nkr. 155,00 *
Slalommateriel *
for hele perioden 
koster .... Nkr. 240,00 *
Priser på liftkort fore- *■ 
ligger endnu ikke.

* m
Tilmeldingerne vil blive * 
registreret i den række- j 
følge de indgår til for- * 
bundskontoret.
Sidste tilmeldingsfrist 
er den 1. oktober 1987.

*
*
*
*
*
*
*

*  Udrejse fredag den 19.
*  februar 1988 kl. 18.30 

fra Frederikshavn til
*  Oslo med »Stena
*  Line«.
2 Ankomst Fagerhøy
* Fjellstue den 20. febru
ar ar 1988 ca. kl. 13.00.
2  Hjemrejse fra Fagerhøy 

Fjellstue den 27. febru- 
+ ar 1988 kl. 12.00.
* Ankomst Frederiks

havn den 28. februar
* 1988 kl. 7.00.
*
2 Pris:
jf Voksne .. kr. 2.345,00
* Børn
2 (4-15 år), kr. 1.670,00
* Børn under 4 år rejser 
4- gratis, med mindre de 
2 optager en plads.

Obligatorisk rejsefor-
* sikring udgør kr. 15,00 
2 pr. person.
^  4-køjes økonomikamre
* på »Stena Line« er in- 
2  kluderet i prisen.
af
* Tilmelding:
* Tilmelding skal ske på 

et specielt tilmeldings-
*

skema, der kan rekvire
res ved Dansk Firmaid
rætsforbunds kontor i 
Svendborg, telf.
09 22 55 92 hverdag
mellem kl. 8.00-16.00.

Depositum:
Ved returnering af til
meldingsblanketten 
skal der vedlægges et 
depositum på kr. 
300,00 pr. person.

Skileje:
Langrendmateriel 
for hele perioden 
koster .... Nkr. 155,00 
Slalommateriel 
for hele perioden 
koster .... Nkr. 210,00 
Prisen på liftkort fore
ligger endnu ikke.

Tilmeldingerne vil blive 
registreret i den række
følge de indgår til for
bundskontoret.
Sidste tilmeldingsfrist 
er den 1. oktober 1987.

*
★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ ★ *
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Situationsbilleder fra Danmark-Stafetten 1987

Næstved Svendborg

Viborg

Frederikshavn

Antal hold i løbsbyerne

H
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FIRMARÆKKEN - - - - -

Lø
be

s 
23

. a
ug
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t

Herrer 15 33 11 33 15

Old boys 2 16 2 14 4

Veteraner 3 8 2 9 5

Damer 2 11 5 14 5

Mixede 15 13 7 27 18

ÅBEN RÆKKE - - - - -

Herrer 11 62 9 27 18

Damer 3 32 3 16 26

Mixede 5 55 9 30 10

Skolehold 12 0 0 0 2
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Tillykke til Grindsted
Ja tillykke med titlen som 
årets Cykl’By 1987, men 
så er det også sagt. 
Grunden hertil er forskelli
ge udtalelser og bemærk
ninger, der er faldet gen
nem tiderne siden 1983, 
den sidste kom ikke uven
tet i FIRMAIDRÆT nr. 6 
fra juni 1987.
Lad os starte da noget be
gyndte, nemlig kritikmø
det 1982, hvor vi fra Brøn
derslev foreslog at inddra
ge klubber og skoler i 
kampagnen 1983. Vi hav
de medbragt eksempler på 
hvordan dette kunne gø
res, og således blev det alt
så i 1983. Kristian Hansen, 
Grindsted, lovede endda 
på dette 82. møde, at han 
ville komme til Brønder
slev, hvis vi blev årets 
Cykl’By i 83.
Vi blev årets Cykl’By i 83 
og glædede os over resul
tatet af 25 personers an
strengelser, og vi glædede 
os nu til, at vi skulle have 
kampagnestart i 1984, des
værre blev det ikke sådan, 
af grunde vi ikke kender 
til. Det var til stor skade,

for alt vores PR-arbejde 
var faktisk tabt.
Ved kritikmødet i Kolding 
september 1983, var der 
kun sure miner fra Grind
steds repræsentant, Kr. 
Hansen tillod sig endog at 
bemærke at -  Grindsted 
hellere ville være en ÆR
LIG nr. 2 end en UÆR
LIG nr. 1. Det er klart at 
vi fra Brønderslev reagere
de mod en så fej udtalelse 
og så netop fra den side. 
Nu her i sidste nr. af FIR
MAIDRÆT skal vi så se 
Egon »Cykelminister« 
UDTALE sig om resulatet 
i 1983 fra Brønderslev. - 
Det er faktisk utroligt at 
Grindsted er så dårlig en 
taber (1 ud af 9), at de 
prøver at løfte sig selv op 
ved at nedgøre andre. - 
Tonen er åbenbart ikke 
blevet anderledes i Grind
sted siden 1983. 
Selvfølgelig blev der snydt 
lidt ved selvregistrering, 
både i GRINDSTED og 
andre steder, men vores 
erfaring siger os, at det var 
så lidt, at det ikke havde 
væsentlig indflydelse på

resultatet, - det skulle da 
lige være, hvis nogen kun
ne finde på at lægge start
kort ud i butikkerne, som 
så cyklende (også 200 
mtr.) kunne skrive på og 
aflevere i en kasse. (Er der 
mon nogen sammenslut
ninger, der kunne hitte på 
det?).
Som det kører i dag, skulle 
der ikke være mange mu
ligheder for at snyde med 
noget, eller er der?
Vi har ladet os fortælle at 
Grindsted havde deres fa
ste meddeler i Brønder
slev, og denne må vel have 
sendt de rigtige underret
ninger og avisudklip her
fra, som må tale deres ty
delige sprog om afviklin
gen af cykl’kampagnen.
Vi deltager også nok frem
tidig i disse kampagner, 
men vi har slet ikke lyst til 
at satse på at blive årets 
Cykl’By - MÅLET ER 
FORKERT - desuden er 
det svært at blive ved at 
skaffe ledere til at lede 
kampagnen netop i maj 
måned.
Lad os i stedet sammen

0

Læser
debat

glæde os over at vi får 
nogle mennesker ud at 
cykle i al slags vejr, og lad 
os nyde den glæde, det er, 
at se cyklisterne er glade 
for vore arrangementer.
Til Egon vil vi sige -  stop 
med den slags udtalelser, 
det er jo ikke det, det dre
jer sig om, i hvert fald ikke 
for os og forhåbentlig hel
ler ikke for andre.
Med venlig hilsen

B.F.S. Motionsafdeling 
Karna Østergård 

Hermesvej 1 
9700 Brønderslev

0

For 
20 år 
siden

For 20 år siden var man 
også igang med at ændre 
tips loven. DFIF er siden 
kommet med på tipsloven 
- nu er lotto problemet. 
Nedenstående er udpluk 
fra en artikel i Firmaidræt 
i august 1967.

En skuffelse for DFIF
Dansk Firmaidræts For
bund blev beredt en skuf

felse, da Folketinget ved
tog det ændringsforslag til 
lov op tipning, som var 
fremsat af finansministe
ren tidligere i folketings
året. Ændringsforslaget 
bød reelt ikke på nogen 
ændring af den bestående 
lov, idet ændringsforslaget 
kun medfører ændring i 
størrelsen af de beløb, der 
udbetales de nydende or
ganisationer, men det er 
selvfølgelig også af stor 
betydning for disse.
Når loven blev en skuffel
se for DFIF, skyldes det, 
at den ikke blev taget op til 
den virkelige revision, man 
havde sat næsen op efter, 
og som loven reelt trænger 
til. Den nu vedtagne lov 
bærer spor af at være en 
presset mands værk, men 
det kan jo ikke undre, da 
finansministeren tidligere 
på året havde givet udtryk 
for, at han ville indstille til

regeringen, at tipsloven 
blev forlænget uændret i 
to år. Dette fik imidlertid 
et oppositionsparti til at 
reagere ved at fremsætte et 
konkret forslag til æn
dring af tipsloven, og dette 
forslag fremkaldte altså 
det nu vedtagne ændrings
forslag fra ministeren.
Det var DFIS’s ønske at 
blive ligestillet med de tre 
øvrige idrætsorganisa
tioner og blive tilskudsbe
rettiget på lige fod med 
dem. At komme på tipslo
ven som direkte modtager 
af et nærmere procentuelt 
bestemt beløb af det over
skud, der efter hvert år ud
deles til idrætten og andre 
ikke idrætslige formål. 
DFIF havde et møde med 
det 17-mands udvalg, der 
var nedsat til at behandle 
lovændringsforslaget, og 
blev venligt modtaget, 
men mere blev det altså

ikke til. Vore velunderbyg- 
gede synspunkter blev ikke 
enerkendt.
Dansk Firmaidræts For
bund vil derfor arbejde ut
rætteligt videre på at åbne 
øjnene på rette vedkom
mende for, at firmaidræt
ten ikke kan føres videre 
under de betingelser, der 
bydes den i øjeblikket.
Et så stort forbund, som 
DFIF efterhånden er ble
vet, kan ikke længere ad
ministreres fra en daglig
stue. Det kræver store 
investeringer på mange 
områder at bygge det for
nødne administrationsap
parat og at drive en orga
nisation med ca. 130.000 
medlemmer, og det må 
kunne støttes på rimelig 
måde, hvadenten det gæl
der firmaidræt eller anden 
idræt.
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Oversigt over åbne stævner i 
landsdel syd i sæson 87/88
Dato By
Badminton

4. oktober .........................................  Bov
10/11 oktober ........................................  Odense
17/18 oktober ........................................  Odense

31. oktober -  1. november ............... Fredericia
1. november ..................................... Grindsted

15. november ..................................... Sønderborg
29. november .....................................  Bov
5/6 december....................................... Esbjerg
6/7 februar .........................................  Esbjerg

13/14 februar .........................................  Svendborg
14. februar .........................................  Bov

Indefodbold
10/11 oktober ........................................  Odense
17/18 oktober ........................................  Odense

25. oktober ........................................  Bov
1. november ..................................... Sønderborg

7/8 november .....................................  Fredericia
14. november .....................................  Kolding

21/22 november .....................................  Odense
5. december....................................... Nyborg

23. januar ..........................................  Kolding
30. januar ..........................................  Nyborg
6/7 februar .........................................  Fredericia
6/7 februar .........................................  Odense
7. februar .........................................  Aabenraa

13/14 februar .........................................  Svendborg
14. februar ......................................... Tønder
21. februar ......................................... Bov

Udefodbold
15/16 august .........................................  Fredericia

5/6 september ....................................  Odense

Håndbold inde
6. september .....................................  Esbjerg

31. oktober .........................................  Sønderborg
7. november .....................................  Bov
7. november .....................................  Kolding
6. december...................................... Bov

13/14 februar .........................................  Svendborg
20/21 februar ........................................  Fredericia

20. februar ........................................  Tønder
9/10 april .............................................  Tønder

16/17 april .............................................  Odense

Håndbold ude
8/9 august .........................................  Fredericia
5/6 september ....................................  Odense

Kcgling
26/27 september ....................................  Haderslev

3/4 oktober ........................................  Aabenraa
10/11 oktober ........................................  Esbjerg
17/18 oktober .........................................  Middelfart

31. oktober - 1. november ...............  Kolding
7/8 november .....................................  Haderslev

21/22 november .....................................  Fredericia
16/17 januar ..........................................  Middelfart

6/7 februar .........................................  Esbjerg

26/27 m arts.............................................  Haderslev
9/10 april ..............................................  Aabenraa

Skydning 15 m
24/25 oktober .........................................  Kolding

31. oktober - 1. november ...............  Middelfart
7/8 november .....................................  Sønderborg
14. november (pistol) ........................  Fredericia

14/15 november ..................................... Esbjerg
21/22 november ..................................... Vejle
21/22 november .....................................  Svendborg
28/29 november .....................................  Vejen

5/6 december......................................  Tønder
10. januar ..........................................  Kolding

30/31 januar ..........................................  Vamdrup
6/7 februar .........................................  Odense

13/14 februar .........................................  Svendborg
20/21 februar ........................................  Fredericia

28. februar .........................................  Grindsted
26/27 m arts............................................  Aabenraa
9/10 april .............................................  Kolding

Skydning 50 m
1. august ..........................................  Fredericia

22/23 august ..........................................  Middelfart
29/30 august .........................................  Vejle
14/15 maj ..............................................  Tønder

Skak
10/11 oktober ........................................  Odense
17/18 oktober ........................................  Odense

Volleyball
29. november .....................................  Grindsted

Bordtennis
29. november .....................................  Odense

Bowling
20/21 februar ........................................  Kolding

Grindsted blev kåret til årets cykelby 1987 i DFIF’s cykelkam
pagne TOUR DE PEDAL. Firmaidrættens »cykelminister« i 
byen, Egon Kristiansen (tv), for her overrakt det synlige bevis 
af formanden for DFIF’s aktivitetsudvalg Kaj Larsen.

Foto: Peter Nørgaard, Grindsted.
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og 8 km - velegnet til en 
rask løbetur eller en stille 
gåtur med barnevognen.
I øvrigt er der også mulig
hed for at leje hallen i 
Oksbøl. Det gjorde vi 
sammen med nogle andre 
familier. Vi afviklede en 
badmintonturnering og 
spiste derefter fællesfro
kost i det grønne.
En af attraktionerne i cen
tret er også svømmepølen 
midt på græsplænen. Her 
kunne man altid få sig en 
forfriskende dukkert, og 
børnene tog svømmemær- 
ker på distancer fra 25 til 
4000 meter.
Fredag aften havde vi af
slutning. Den startede med 
en lækker middag, efter
fulgt af underholdning, 
hvor alle kunne deltage. 
Forskellige familier havde 
tilrettelagt underhold
ningsindslag. Resten sør
gede Kess for.
Lørdag formiddag var der 
afrejse. Alle var lidt vemo
dige over at skulle sige far
vel til alle de herlige men
nesker, vi havde været 
sammen med i ugens løb, 
og alletiders leder. Han 
klarede det virkelig godt, 
var god til at få alle med 
og få folk til at blande sig 
på tværs af familierne.

A k t iv  fe r ie  i O ksb ø l:

Det kan ikke beskrives 
- det skal opleves

Mange spændende lege bliver afprøvet.
Foto: Hardy Østergård, Ringkøbing.

Det er lørdag den 27. juni, 
og vi har ferie. Vi skal på 
Aktiv Ferie i Oksbøl. Vi 
deltog i »Familie Trim 
Top 1986«. Det var denne 
oplevelse, der gjorde, at vi 
fik lyst til at prøve igen.
Vi skulle være i centret i 
Oksbøl kl. 16 og kom godt 
derned med bilen pakket 
til bristepunktet -  med alt 
fra badetøj til regntøj.
Den danske sommer kan 
jo byde på lidt af hvert. 
Lørdag aften startede med 
en introduktion om den 
efterfølgende uge og en 
præsentation af hver en
kelt familie. Vi skulle hver 
især lave en tegning med 
ting, der var kendetegnen
de for den by, vi kom fra. 
Vi var 7 personer fra for
skellige dele af landet, og 
vores leder hed »Kess«. 
Hver dag startede med 
morgenmotion før mor
genmaden. I forbindelse 
med morgenmaden skulle 
vi pakke hver vores fro
kostkurv fra et overdådigt 
bord med alt, hvad hjertet 
begærer. Kl. 10 mødtes vi 
alle igen til forskellige ak
tiviteter, f.eks. fodbold, 
rundbold, vandpolo, fris- 
bee og naturgolf.

Derefter havde vi fri til kl. 
16, hvor der igen var ar
rangeret et eller andet, 
f.eks. fotosafari, tipstur i 
skoven eller billedoriente- 
ringsløb. Vi havde også 
åbne »Oksbøl-mesterska- 
ber«, hvor familierne dy
stede mod hinanden.
Kl. 18 var der middag - 
hver gang med to retter 
mad, der var både lækker 
og varieret. Aftenen var 
som regel til fri dispo
sition, og mange mødtes 
til spil og andet hyggeligt 
samvær. Enkelte aftener 
var der tilrettelagt et speci
elt program, bl.a. lagkage
bagning for mænd, og en 
anden aften var der bålaf
ten med pølser og sno
brødsbagning. I øvrigt 
blev der hver aften under 
middagen uddelt badges til 
dagsmestre i de forskellige 
aktiviteter.
Et par halve fridage var 
lagt ind i ugen. Vi var bl.a. 
på fisketur ved en skøn sø 
midt i en pragtfuld skov i 
nærheden af centret. I 
søen er der både ål og ør
reder, og vi fik en ål på 
krogen. Skoven er et besøg 
værd. Den byder bl.a. på 
afmærkede ruter på ca. 4

Under morgenkaffen blev 
der snakket om ugen og 
udvekslet adresser. Alle 
var enige om, at det var 
alletiders ferieform, og i 
vores familie var der enig
hed om, at det ikke var 
sidste gang, vi havde været 
på aktiv ferie. Så skulle 
bilen pakkes. Vi kunne 
konstatere, at vi naturlig
vis havde haft dobbelt så 
meget oppakning med i 
forhold til, hvad vi havde 
haft brug for. Og regntøj 
og gummistøvler havde vi 
heldigvis ikke haft brug 
for.
For nogen kan det måske 
lyde som om, det var en 
stressende og travl uge. 
Det skal dog bemærkes, at 
alle aktiviteter var frivilli
ge, men man bliver så gre
bet af det hele, at man slet 
ikke kan lade væe med at 
deltage.
Jeg har prøvet at skrive 
lidt om, hvad vi lavede i 
ugens løb, men jeg mener 
ikke, det rigtig kan beskri
ves. Det skal opleves. 
D.F.I.F.-centret har kun 
én fejl, nemlig at det ligger 
op til en stærkt trafikeret 
vej, og at aktivitetspladsen 
ligger på den anden side af 
vejen. Af hensyn til børne
nes sikkerhed burde der la
ves en tunnel under vejen 
eller en anden foranstalt
ning, så børnene kan fær
des frit i hele området.
PS: En kærlig hilsen til 
alle aktivister og leder i 
uge 27.

Allan, Claus, 
Hardy og Bitten

Livlig aktivitet omkring aftenbålet.
Foto: Hardy Østergård, Ringkøbing.
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KURSUSSIDEN
ØNSKER DU__ en instruktør- og/eller lederuddannelse, afvikler DFIF nedenstående
instruktør- og lederkurser.

Badminton 
III

et afsluttende uddannelses
kursus.
Tid og sted: 4.-6. sep. 87 
i Oksbøl.
Pris: kr. 500,-.

I
Tid og sted: 9.-11. okt. 87 i Middelfart. 
Pris: kr. 500,-.

*

Dart
I

Tid og sted: 2.-4. okt. 87 i Odense.
Pris: kr. 500,-.

*
Billard

I
Tid og sted: 30. okt.-l. nov. 87 i Middelfart. 
Pris: kr. 500,-.

Bordtennis

Pris: kr. 500,-.

Skydning
III

*
Kegler

II
Tid og sted: 9.-10. okt. 87 i Middelfart. 
Pris: kr. 350,-.

*
Leder

I
Tid og sted: 25.-27. sep. 87 i Middelfart. 
Pris: kr. 550,-.

I I
et afsluttende uddannelseskursus.
Tid og sted: 16.-18. okt. 87 i Middelfart. 
Pris: kr. 500,-.

*
Pistol

I
Tid og sted: 13.-15. nov. 
Pris: kr. 500,-. Ooc/J \j o O j

Tilmelding:
sker gennem sammenslutningen/kredsen til DFIF’s 
kontor senest 30 dage før kursets afvikling.

Yderligere oplysninger om 
kurserne
samt oplysning om afvikling a f andre kurser, kan 
fås hos kursuskonsulent Jane Have Andersen tlf. 
09 22 55 92.

Tid og sted: 4.-6. dec. 87 i Middelfart.
Pris: kr. 550,-.

Il
Tid og sted: 30. okt.-l. nov. 87 i Næstved.
Pris: kr. 550,-.

Stævne/T urnerings- 
tilrettelæggelse fodbold (håndbold)
Tid og sted: 16.-18. okt. 87 i Oksbøl.
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Trimlejr i Dombås i Norge

Frokost på fjeld turen.
Foto: Lise Møller (DFIF).

Det norske Bedriftidretts- 
forbund havde igen i år 
indbudt en dansk familie 
til at deltage i deres trim- 
lejr, og da der ingen hen
vendelser var kommet på 
vores informationsbrev, 
syntes min familie og jeg, 
at det kunne være interes
sant at se, hvad en trimlejr 
i et søsterland indebar, 
hvorfor vi tilmeldte os.
Det er altid spændende at 
drage af sted til noget, 
som man ikke rigtig ved, 
hvad er, og specielt når det 
foregår i et fremmed land. 
Men vel vendt tilbage er 
der tre ord, der i store 
træk kan karakterisere vo
res oplevelse: Trim, natur 
og samvær i tilfældig ræk
kefølge.
En ting er at læse om Nor
ges storslåede natur. No
get andet er selv at opleve 
den, og det fik vi på lejren 
rigelige muligheder for 
gennem fjeldvandring, ka
notur og orienteringsløb. 
Vi har ihvertfald aldrig 
trimmet så meget på en 
uge, som vi har gjort på 
denne lejr, der hver dag 
startede med morgentrim 
og blev afsluttet med en 
tur i svømmehallen. 
Udover de af ledelsen 
planlagte aktiviteter fik 
alle deltagende familier 
mulighed for selv at tilret
telægge trimopgaver for

de andre, ligesom man 
gruppevis skulle planlægge 
underholdning om afte
nen.
Udover at lejren rent akti
vitetsmæssigt havde meget 
at byde på, havde den 
også, hvad der for os var 
mindst lige så vigtig, en 
kvalitet mere: Det sociale 
samvær. Det er utroligt, at 
man efter så få dages sam
vær lige pludseligt står 
med en hel flok nordiske 
venner, som man faktisk 
har utroligt svært ved at 
skulle sige farvel til. Det 
gjaldt ikke mindst børne
ne.
Alt i alt en oplevelsesrig og 
belærende tur, der har gi
vet fornyede kræfter til at 
gå tilbage til hverdagen og

arbejde for vor idé om 
trim i hverdagen.
Lejren bestyrkede os også 
i vor tro på vigtigheden af 
at uddybe vore kontakter 
på specielt nordisk plan 
for en gensidig inspiration. 
Jeg vil derfor gerne her 
igennem opfordre til, at 
man ved planlægning af 
ferie næste år har i bagho
vedet, at der er denne mu
lighed for at deltage i en 
sådan trimlejr. Ved det 
afslutende evalueringsmø
de opfordrede jeg til, at 
man i så god tid som over
hovedet mulig meddelte os 
tidspunktet for lejrens af
holdelse, hvilket gav mu
lighed for en bedre plan
lægning også for os.

Svend Møller.

Aktivitetskonsulent
Bent Vogn, 25 år, er blevet 
ansat som aktivitetskonsu
lent og skal fra 1. august 
være aktivitetsudvalget 
behjælpelig med at afvikle 
forbundets motions- og 
aktivitetskampagner samt 
forskellige familiejre.
Bent har været ansat i 
DFIF siden 1984, hvor han 
startede som kontorelev, 
og hvor han siden 86 har 
fungeret som kontorassi
stent. Arbejdet i aktivitets

udvalget er Bent ikke 
ukendt med, idet han det 
sidste halve år har været 
tilknyttet dette udvalg, 
men da udvalget er under 
omstrukturering ligger der 
en masse nye arbejdsområ
det, som Bent også kan 
tage fat på.
Bent kan i kontortiden 
træffes på forbundskonto
ret.
Vi hilser Bent velkommen 
i den nye stilling. - jha.

A

f
~ ___t>^... . .at̂ÉSLÉ
Bent Vogn.

DFIF’s
konsu
lenter:

Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt

Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland

Jan G. Andersen,
Vibevej 9 
9500 Hobro 
Tlf. 08 51 01 01

Foreningskonsulent 
Sydjylland 
og Fyn

Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48, 
6200 Åbenrå 
Tlf. 04 62 72 86

Kursuskonsulent

Jane Have L. Andersen
Lyngvænget 8,
5800 Nyborg 
Telf. 09 31 72 53

Aktivitetskonsulent

Bent Vogn
Nyborgvej 279 
5700 Svendborg 
Tlf. 09 21 0416

Forbundskontoret
Tlf. 09 22 55 92

Firmaidræt
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Firmasporten 
og fremtiden
Ole Eriksen, der er for
mand for undervisnings- 
og kulturudvalget i Tøn
der, har skrevet nedenstå
ende indlæg i Tønder og 
Omegns Firmasports blad.
Formand for TOFS, Helge 
Knudsen, har bedt mig 
komme med et indlæg om 
firmasporten. Som han 
sagde: »Du må gerne pro
vokere«.
Mange idrætsledere har set 
- og ser stadig - med skræk 
og rædsel på firmaspor
ten. De opfatter firma
sporten som en konkur
rent til deres egen fore- 
ning/klub. Historien har 
dog vist, at firmaidrætten 
snarere har en positiv ind
flydelse på andre forenin
gers virke.
Firmasportens rolle har 
været brobyggende og 
igangsættende. Hvor man
ge har ikke startet i firma
sporten og derefter bevæ
get sig over i en anden for
ening, hvor hun/han på en 
bedre og mere »professio
nel« måde har kunnet dyr
ke sin idræt?
Firmasporten får bedre fat 
på bredden. Det skyldes 
nok, at firmasporten i hø
jere grad opfylder et soci

alt behov. Her er der ikke 
forskel på ung og gammel, 
begynder og øvet. Nej, her 
hygger man sig og har det 
rart.
Hvorfor ikke udbygge det 
sociale. Hvorfor skal of
fentlige institutioner have 
patent på næsten alt soci
alt arbejde, når det gælder 
børn og unge. Foreninger 
har jo bevist, at de så san
delig også kan.
Det kan firmasporten 
også. Firmasporten kunne 
eksempelvis starte op med 
en firma-legestue eller et 
fritidshjem. Det ville give 
de lidt kedelige kommuna
le institutioner et pift ud 
fra mottoet: Lidt konkur
rence skader ikke. På 
denne måde ville man 
opnå megen større samhø
righed. Ikke kun til den 
virksomhed man er til
knyttet, men så sandelig 
også til hinanden. Det har 
man i stor udstrækning 
gennemført i Japan. Det 
er ikke normalt at sam
menligne med Japan - vi 
pejer at bruge vores nabo
land Sverige. Men i Japan 
ser man virksomheden 
som sit 2. hjem, det natur
lige samlingspunkt. Her er 
der typisk til virksomhe
den knyttet børnehave - 
fritidshjem - sportshal 
o.s.v. Efter endt arbejde 
fortsætter dagligdagen på 
en eller anden måde i virk
somheden - for hele fami
lien.
Læseren vil sikkert nu stil
le det spørgsmål: Vil du 
hermed nedlægge de kom
munale institutioner? Nej, 
bestemt ikke. De skal fort
sat bestå. Ligesom de nu
værende sportsforeninger 
vil bestå side om side med 
firmasporten. Men der vil 
opstå en sund konkurren
ce. En konkurrence der vil

højne standarden til glæde 
for den enkelte familie - os 
alle.

Venlig hilsen 
Ole Eriksen.

Firmaidrætshal 
i Thisted
Firmaidrætten i Thisted er 
ved at være færdig med 
opførelsen af egen idræts
hal - Roligheds-Hallen. 
Hallen forventes indviet i 
august 1987. Man håber, 
at hallen står klar til brug i 
løbet af september.

Motionsløb i Viborg
Radio Viborg og Viborg 
Firmaidræt arrangerer 
motionsløb i august.
Nu får Radio Viborgs godt 
100.000 lyttere mulighed 
for også at »løbe med de
res lokalradio«. Radio Vi
borg vil under sloganet 
»Gå, lunte, løbe« arrange
re et stort og festligt moti
onsløb søndag den 30. au
gust med start kl. 11.00. 
Ideen med et motionsløb 
blev fostret allerede sidste 
år og er et af de nye tiltag, 
Radio Viborg præsenterer 
her i 1987.
Navnet på motionsløbet 
bliver »Radio Viborg-Lø- 
bet«. Det henvender sig til 
alle, der har lyst til at få en 
dejlig motionsdag med fa
milie og kolleger.
»Der skal være plads til 
alle - til de, der blot måtte 
ønske at gå ruten igennem 
med familien, men også til 
trænede løbere, der ønsker 
at prøve kræfter i Radio 
Viborg-Løbet, siger Finn 
Hagedorn og Poul Foged 
fra Radio Viborg.

Familiefest
I Køge Firma Bold kan 
man andet end arrangere 
bold.
Køge Byfest 1987 er sat i 
familiens tegn.
Køge Firma Bold har i de 
seneste år måttet konstate
rer en tilbagegang for by
festen, og vi mener at have 
konstateret, at det er fordi 
vi ikke har gjort nok for 
hele familien.
Når man studerer årets 
program vil det tydeligt 
fremgå, at programmet 
kan følges fra ende til an
den af hele familien lige 
fra de mindste børn til 
bedsteforældre.
Ud over kendte og popu
lære kunstnere på scenen, 
vil Køge Firma Bold lade 
en sand gaveregn sile ned 
over vore gæster på plad
sen. Der er præmier af en 
størrelsesorden, som sjæl
dent ses i arrangementer, 
hvor der ikke opkræves 
særskilt betaling for delta
gelse. Når man har betalt 
entre til pladsen, kan man 
automatisk deltage i lod
trækningerne og bingo.
Vi håber, at vi får mange 
gæster til årets byfest, så 
vi kan se, at vi har gjort 
det rigtige.

By festudvalget.

-F M  DU TIPPER VEL


